
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Wspólne posiedzenie 
Komisji Samorządu Terytorialnego 
i Administracji Państwowej (199.) 

oraz Komisji Środowiska (104.) 
w dniu 5 listopada 2014 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 64. posiedzeniu Senatu do ustawy o zmia-
nie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych 
ustaw.



(Początek posiedzenia o godzinie 20 minut 03)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodnicząca Komisji 
Środowiska Jadwiga Rotnicka)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Szanowni Państwo, jesteśmy już uspokojeni po se-

sji plenarnej, wypoczęci, możemy zatem przystąpić do 
wspólnego procedowania. „Wspólnego” to znaczy Komisji 
Samorządu Terytorialnego i Administracji Państwowej oraz 
Komisji Środowiska.

Po wszelkich uzgodnieniach, po dyskusji, po popraw-
kach omówionych na posiedzeniu obu komisji i potem 
złożonych na sesji plenarnej, komisje wspólnie mają do 
przegłosowania dwadzieścia dwie poprawki, zawarte w ze-
stawieniu, które za chwilę państwo otrzymacie.

Oczywiście będzie mi znacznie łatwiej, a na pewno 
będzie sprawniej, jeżeli poprawki przedstawi pan legislator, 
bowiem oprócz treści poprawek poda pełne ich uzasadnie-
nie. Jeżeli wyniknie konieczność modyfikacji jakiejś po-
prawki, będę państwa pytała, czy możemy tak postąpić.

Bardzo proszę pana o przedstawienie poprawek.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Poprawka pierwsza. Jak rozumiem, pani przewodni-

cząca chciałaby ją zmodyfikować, tak?
(Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka: Tak.)
Wytłumaczę, na czym miałaby polegać ta modyfikacja. 

Otóż w dodawanym ust. 3a określono zasady rozliczenia 
opłaty za śmieci pomiędzy członków wspólnoty miesz-
kaniowej. Tutaj określono trzy różne przypadki: pierwszy 
to metoda ustalenia opłaty na podstawie liczby miesz-
kańców lokalu, drugi – na podstawie ilości zużytej wody 
i trzeci – na podstawie udziału. Wydaje się, że pominięto 
taką sytuację, kiedy opłata jest ryczałtowa. W związku 
z tym modyfikacja miałaby polegać na tym, że w ust. 3a 
po pkcie 2 dodałoby się pkt, który roboczo nazwę „2a”, 
w brzmieniu: „odpowiadającej wysokości opłaty, o której 
mowa w art. 6j ust. 2.”

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Czy komisje wyrażają zgodę na tę modyfikację?
Panie Ministrze, jest akceptacja?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Janusz Ostapiuk:
Panie Mecenasie, rozumiem, że do dziesiątej popraw-

ki włącznie są poprawki, które omówiliśmy szczegółowo 
w trakcie przerwy, tak?

(Głos z sali: Ale tu jest jeszcze dodatkowa modyfi-
kacja.)

Tu jest modyfikacja…
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Tak, aprobujemy. Nie mamy uwag.
(Brak nagrania)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Kto jest za? (10)
Kto jest przeciwny? (0)
Kto wstrzymał się od głosowania? (6)
Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że poprawka została 

przyjęta.
Poprawka druga.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Konieczność przegłosowania poprawki drugiej zosta-

ła wykluczona poprzez to, że została przyjęta poprawka 
pierwsza.

Przechodzimy do poprawki trzeciej.
(Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka: Dwójka została 

wykluczona.)
Poprawka zmierza do tego, aby umożliwić utrzymanie 

nie tylko stacjonarnych punktów selektywnej zbiórki od-
padów, ale również tych ruchomych.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Tak?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Janusz Ostapiuk:
Jesteśmy za.
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Kto jest za, proszę o podniesienie ręki. (16)
Dziękuję. Poprawki zostały przyjęte jednogłośnie, czyli 

nie było głosów przeciwnych i nikt nie wstrzymał się od 
głosowania.

Teraz proszę o podanie treści poprawki siódmej.
(Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 

Senatu Michał Gil: Siódma została wykluczona.)
Aha.
(Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 

Senatu Michał Gil: Ósma też została wykluczona.)
Teraz poprawka dziewiąta.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:

Poprawka ma na celu wprowadzenie do ustawy po-
prawnego odesłania.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki? (16)
Dziękuję. Poprawka została przyjęta jednogłośnie.
I teraz poprawka dziesiąta.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:

Nazwałbym ją redakcyjną. Ona zmierza do tego, aby 
zachować spójność przepisów ustawy.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Kto jest za, proszę o podniesienie ręki. (16)
Dziękuję. Poprawka została przyjęta jednogłośnie.
Poprawki jedenasta i dwudziesta razem, tak?

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:

Należy je przegłosować łącznie. Poprawki zmierzają 
do tego, aby współczynnik potrzebny do obliczania wiel-
kości opłaty był publikowany w oficjalnym publikatorze 
– w „Monitorze Polskim”.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Dziękuję.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawek, proszę 

o podniesienie ręki. (16)
Dziękuję. Obydwie poprawki zostały przyjęte jedno-

głośnie.
I kolejna, poprawka dwunasta.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
To są te obwoźne PSZOK.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki? (16)
Dziękuję bardzo. Jednogłośnie „za”, czyli nie było gło-

sów przeciwnych i nikt nie wstrzymał się od głosowania.
Proszę kolejną poprawkę.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Kolejna poprawka ma za zadanie odesłać do art. 12 

ustawy – Ordynacja podatkowa.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki? (16)
Dziękuję. Jednogłośnie „za”.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Poprawka piąta ma charakter quasi-redakcyjny i zmie-

rza do ujednolicenia przepisów ustawy.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Kto jest za? (16)
Dziękuję. Jednogłośnie „za”.
Szósta.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Poprawka szósta musi być przegłosowana łącznie z sie-

demnastą. Przyjęcie tych poprawek wykluczy głosowanie 
nad poprawkami siódmą, ósmą i osiemnastą. Poprawka 
zmierza do tego, aby umożliwić przeprowadzanie przetar-
gów zarówno na odbiór odpadów, jak i na odbiór i zago-
spodarowanie odpadów.

(Senator Zdzisław Pupa: Mam pytanie. Czy mogę?)
(Głos z sali: Albo na to, albo na to.)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Proszę bardzo.

Senator Zdzisław Pupa:
Ja nie zrozumiałem, czy zagospodarowanie i odbiór 

odpadów są rozłącznie, czy też mogą być razem?
(Głos z sali: Albo razem, albo osobno.)
(Wypowiedź poza mikrofonem)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Albo na odbiór odpadów, albo na odbiór i zagospodarowa-

nie. Są takie dwie możliwości. Tak jak było swego czasu.
(Wypowiedź poza mikrofonem)



w dniu 5 listopada 2014 r. 5

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję bardzo.
Kto z państwa jest za przyjęciem tego bloku poprawek, 

proszę o podniesienie ręki. (15)
Kto jest przeciwny? (0)
Kto się wstrzymał od głosowania? (0)
Dziękuję, poprawki przegłosowane w bloku uzyskały 

akceptację. Powtarzam – czternasta, dwudziesta oznaczona 
lit. a, dwudziesta pierwsza i dwudziesta druga.

Proszę, teraz poprawka piętnasta.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Poprawka piętnasta ma na celu przeniesienie przepisu 

do właściwego rozdziału.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Kto z państwa jest za jej przyjęciem? (15)
Dziękuję. Poprawka uzyskała jednogłośną akceptację.
Poprawka szesnasta.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Poprawka szesnasta ma na celu uwzględnienie w prze-

pisie karnym zmiany przepisu materialnego.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Kto jest za przyjęciem poprawki? (10)
Kto jest przeciwny? (0)
Kto się wstrzymał od glosowania? (3)
Dziękuję.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Siedemnastej i osiemnastej nie przegłosujemy, bo ich 

losy zostały rozstrzygnięte w poprzednich głosowaniach.
Dziewiętnasta ma na celu wprowadzenie przepisu 

przejściowego, który ureguluje sytuację w postępowaniu 
podatkowym.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Kto z państwa jest za? (15)
Dziękuję.
Kto jest przeciwny? (0)
Kto się wstrzymał od głosowania? (0)
Poprawka została zaakceptowana.
(Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 

Senatu Michał Gil: To wszystko.)

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Poprawka dwunasta ma zapewnić odpowiednią, właś-

ciwą formę wydania decyzji określającej wysokość opłaty 
z tytułu zagospodarowania odpadów.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
To też jest poprawka, która już była przyjęta przez ko-

misje i która nie ulega zmianie.
Kto z państwa jest za przyjęciem tej poprawki? (16)
Dziękuję. Poprawka uzyskała jednogłośną akceptację.
Poprawka trzynasta.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Poprawka trzynasta ma zapewnić spójność przepisów 

ustawy.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Też została ona przyjęta przez obydwie komisje.
Kto jest za poprawką? (16)
Dziękuję, poprawka została przyjęta jednogłośnie.
Kolejna, czternasta…
(Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 

Senatu Michał Gil: Pani Przewodnicząca, proszę o pięć 
minut przerwy.)

Dobrze.
(Przerwa w obradach)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Poprawka czternasta, którą należy przegłosować łącznie 

z dwudziestą pierwszą i dwudziestą drugą.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Istnieje konieczność zmodyfikowania tej poprawki tak, 

aby uwzględnić jeszcze jedną konsekwencję. Otóż w art. 5 
mówi się o wejściu przepisów w życie, odnosząc to do wej-
ścia w życie całej ustawy, tymczasem ten przepis wejdzie 
trzy miesiące później, niż pozostałe przepisy ustawy. Znów 
trzeba to skorelować.

Modyfikacja miałaby polegać na tym, że dodaje się po-
prawkę dwudziestą oznaczoną lit. a w brzmieniu: „w art. 5 
w ust. 1 wyrazy „od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy” 
zastępuje się wyrazami „od dnia wejścia w życie art. 6qa 
ustawy, o której mowa w art. 1 w brzmieniu dodanym ni-
niejszą ustawą”.

(Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka: Okej.)
A w związku z tym poprawki: czternastą, dwudziestą 

oznaczoną lit. a, dwudziestą pierwszą, dwudziestą drugą, 
należy przegłosować łącznie.
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(Senator Janusz Sepioł: Przepraszam, ja jeszcze 
mam…)

Proszę bardzo.
Jeszcze nie wychodźcie.

Senator Janusz Sepioł:
Jeszcze mam pytanie do członków komisji samorządu. 

Ponieważ z naszej inicjatywy znajduje się w tej chwili 
w Sejmie projekt ustawy o referendum lokalnym, a w mię-
dzyczasie przyjęliśmy – w sumie bez poprawek – projekt 
ustawy sejmowej w tej sprawie, więc formalnie musimy 
się zwrócić o wycofanie inicjatywy legislacyjnej.

Rozumiem, że jest zgoda komisji na formalne wycofa-
nie tego wniosku. Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję wszystkim państwu za to, że wyczekaliście 

tak długo i że ze zrozumieniem przyjmowaliście wszystkie 
poprawki, nawet te, które były tworzone ad hoc.

Dziękuję bardzo.
Zamykam posiedzenie obydwu komisji.

Dwudziesta druga poprawka jest do art. 11: „Ustawa 
wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia, 
z wyjątkiem przepisów art. 1 pkt 22 i 23 lit. b, które wcho-
dzą w życie po upływie trzech miesięcy od dnia ogłosze-
nia.”. Tak?

I to jest…
(Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 

Senatu Michał Gil: Oczywiście z modyfikacją, o której…)
Dobrze.
Dziękuję bardzo.
To były wszystkie poprawki. Teraz przegłosujemy 

całość…
(Głos z sali: Nie.)
Nie? Aha, to będzie na sesji plenarnej.
(Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 

Senatu Michał Gil: Sprawozdawca.)
Oczywiście.
Dziękuję bardzo. To były wszystkie poprawki.
(Głos z sali: Sprawozdawca.)
Nie wiem, kto by chciał być sprawozdawcą.
(Głos z sali: Pani przewodnicząca.)
Dobrze.

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 20 minut 19)
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